
Hornbæk Skole 
På Hornbæk Skole bliver vi dygtigere sammen  

 

Hornbæk Skole 
H. C. Andersens Vej 3 
8920 Randers NV 
 
Telefon +45 89 15 42 00 
 
hornbaek.skole@randers.dk 
https://hornbaekskole.randers.dk 

Referat af skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 7. november 2023  
Deltagere:  Forældrerepræsentanter: Majbritt Frost, Sanne Stidsborg Sylvest, Mads Engdahl Andersen, 

Morten Amby Christensen, Bruno Ørsted Jakobsen, Allan Mikkelsen, Julie Nyborg Jæger og Bitten 
Marschall 
Medarbejderrepræsentant: Flemming Abildgaard 
Elevrepræsentanter: Karia Zahl Krogsgaard og Sofie Møller Jensen 
Skoleledelsen: Pernille Rosenkilde, Camilla Byg Smedegaard og Kim Højer Hansen 

 
Sted:  Personalerum 
 
Tidspunkt:  18.30-21.00 
 
Afbud:  Pernille Rosenkilde, Sofie Møller Jensen, Julie Jæger. 

 
 

1.  Velkommen ved Majbritt  
Kort præsentationsrunde 
 

2.  Mobilregler - fokus på indskolingen ved Kim 

Kim indleder punktet. Punktet ønskes drøftet igen grundet den stigende 
mængde af smart-watches. 
Pædagog Tanja Appelon og pædagog Tine Jensen deltager for at kvalificere 
drøftelser om mulig justering af vores regler.  
Tine læser op fra SFO’ens værdiregelsæt. Se skolens hjemmeside. 
Punkter, som skaber problematikker ifm. med smart-watches: 

• I konfliktsituationer ringer børn til forældre 

• De ringer til forældrene, hvis de keder sig 

• Børnene har svært ved at fordybe sig, hvis de fx går og venter på et aftalt 
opkald fra mor/far. 

• Børnene bliver kede af det/sure, hvis de har glemt uret ifm. ture, eller 
hvis uret løber tør for strøm 

• Børnene glemmer at sige farvel til en voksen og/eller stemple sig ud. 
Pædagoger skal så forlade aktiviteter for at lede efter børnene. Dvs. der 
bliver pludselig færre ressourcer til de børn, der er tilbage.  

Eksempler: 

• En pige keder sig, ringer til moderen fra toilettet og græder, hvorefter 
moderen kontakter personalet og siger, at de ikke har øje for hendes 
datter. 

• En dreng vil ikke hjælpe med at rydde op. Ringer så til faderen og siger, 
at han keder sig, hvor faderen giver ham lov til at tage hjem. Han 
”slipper” således for oprydningen. Han lærer derfor ikke at rydde op 
efter sig selv. 

• SFO’en tager på tur. Pludselig bryder en dreng ud i gråd, da han har 
glemt uret, fordi han har aftalt med moderen, at hun skulle ringe og 
fortælle ham, hvornår han skulle gå hjem. Drengen kan slet ikke 
koncentrere sig om turen. 

Hvor mange episoder og børn drejer det sig om? 

mailto:https://hornbaekskole.randers.dk/vaerdier-og-politikker/regler/
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Der er ca. 5 børn pr. årgang, der har et smart-watch fra 0-3. årgang. 
Der er problematikker/episoder hver uge. 
 
Flere forskellige perspektiver blev drøftet på mødet.  
 
Det vedtages, at skole og SFO er ”devices fri” fra 0-3. klasse. Skolens ledelse 
undersøger, hvilke muligheder der kan lade sig gøre på skolen ift. evt. at låse 
devices inde.  
 
Skolebestyrelsen ønsker at præcisere ordningen således, at det tydeliggøres, at 
smart-watches sidestilles med mobiler og dermed også låses inden for elever på 
4.-9. klassetrin. Denne præcisering drøftes i elevrådet med mulighed for at give 
deres holdning tilkende inden endelig behandling af dette.  

3.  Logo ved Bruno Jakobsen 
Præsentation af logo. Beslutning og valg af logo.  
Det besluttes, at skolens ledelse efterfølgende foretager valg af logo. Skolens 
motto justeres, således at det er: ”Sammen bliver vi dygtigere”. 
 

4.  Teaterarrangement ved Camilla og Kim  
Personalet evaluerer arrangementet i slutningen af november. Bemærkninger til 
arrangementet fra bestyrelsen ønskes. 
Kim indleder punktet. Skolens ledelse ønsker perspektiver på 
teaterarrangementet fra skolebestyrelsen. 
 
Uddrag af forskellige perspektiver: 

- Det er vigtigt, at det ikke fjernes alene pga. en besparelse. 
- Det er vigtigt at holde fast i traditioner. 
- Det kan give god mening at kigge ind i nye modeller, måske skal man 

lave andre traditioner? 
- Det er svært at lave en hyggelig stemning med forældre i klassen som 

lærer, når man også skal ud at arrangere aktiviteter. 
- Evt. kunne man udvide et arrangement og lade eleverne holde fri dagen 

efter. Flemming orienterer om, at lærerne udtrykker, at det ville være 
okay med en forlængelse af arbejdsdagen mod at have fri dagen efter. 

- Det var en god oplevelse, da der var teater og skolefest sammen med 
boder og aktiviteter. Der var 4 timer inkl. skolefest og teater. 

- Opdelingen kan være svær, når forældre har børn på forskellige årgange, 
ift. at kunne deltage med begge børn. 

- Teater kunne måske laves som et større fællesskab ”sammen bliver vi 
dygtigere”.  

- Evt. kunne der være boder, hvor klasser kunne tjene penge til lejrtur. 
- En ide kunne være en skolekoncert, hvor alle klasser laver et nummer. 
- Skolens teater kunne gøres mindre, og der kunne laves en visning kun for 

forældre og skolens elever. 
- Det kunne være et forslag, at lærerne holdt styr på eleverne til 

arrangementet ift. brug af mobiltelefonerne under forestillingen. 
- Flere nævner, at det er ærgerligt at arrangementet ikke er længere. 
- Skolens teater kunne evt. forkortes. 
- Udskolingsfesten var god for eleverne. 
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Skolens ledelse takker for gode inputs. Næste evaluering sker med personalet d. 
30.11.23. 
 
Markedsdags-arrangementet drøftes også kort. 
Flemming foreslår at ændre konceptet til et være et fællesskabsarrangement 
med musik og evt. høvdingebold og andre aktiviteter med forældre og elever. 
Måske kunne de kreative fag repræsenteres. Gymnastik opvisning, udstilling fra 
h/d eller andet.  

5.  Orientering fra:   

• Formanden: Status på salg af lodsedler, skolerådsmøde 

Lodsedler 

Det lykkedes at få lov til at returnere de lodsedler, som ikke blev solgt. Samlet 

sendes et flot beløb til kræftens bekæmpelse, og skolen har også fået et 

overskud af salget til midler i skolegården. 

Skolerådsmøde 

Majbritt har været til skolerådsmøde: 

- Fokus på trivsel 

- Gennemgang af budget 

Kontaktforældremøde 

Majbritt, Bruno, Julie og Mads har indkaldt til møde med kontaktforældre d. 

28.11.23 

 

• Medarbejderrepræsentanter 

Personale 

God stemning blandt personalet. Der har været mange ansættelser den sidste 

årstid. De nyansatte virker til at være faldet godt til og bidrager positivt til 

skolens drift. 

• Nyt fra elevrådet ved Karia 

Rema 

Karia orienterer om, at man har drøftet reglen ift. Rema1000. 
 
Elevrådet har drøfte forskellige forslag. 
- At der kunne oprettet en skolebod på skolen, hvor klasserne, der skal på lejr 
kan tjene penge til lejrtur.  
- Ønske om ny edderkoppe-gynge fra de yngre elever 
- Ønske om 2 bolde fra hver klasse 
Elevrådet opfordres til at skrive til kontaktforældrene og opfordre dem til at 
købe nogle aktiviteter til klasserne.   
- Ønske om 8-mands mål 
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• Skoleledelsen:  

Økonomi – forventet regnskab.  
Skolens ledelse orienterer på næste møde om forventet regnskab for 
indeværende kalenderår. 
 
Ansættelser 
Ansættelser: Der er ansat nyt personale for Cecilie Dueholm og Camilla 
Smedegaard, samt Lisbeth Hansen, som går på efterløn. Der er opslået en 
stilling, hvor læreren tilknyttes 8. årgang grundet ekstraordinært stort elevtal.  

 
 
9. årgang 
Skolens ledelse orienterer om situationen på skolens 9. årgang. Det har 
skabt uro og utryghed på årgangen for elever og forældre, at der er sket 
udskiftning af 2 lærere. Skolens ledelse afholdt et ekstraordinært 
forældremøde, hvor de præsenterede en ”overgangsmodel”, hvor Camilla 
Smedegaard ledelsesmæssigt følger årgangen ”tættere” end normalt og fx 
varetager alle elevsager på 9. årgang. Derudover er der bl.a. lavet en udvidet 
mentorordning for de to nyansatte. 

6.  Fyraftensmøde 
Fyraftensmøde på vej om de fire spor. Punktet er et drøftelsespunkt og 
forberedelse af det kommende fyraftensmøde. Vi ser videoen til punktet.  
 
Fyraftensmøde 1, torsdag d. 7. dec. 2023 kl.16:00-20:00, Arena Randers 
Fyraftensmøde 2, onsdag. 31. januar 2024 kl.16:00-20:00, Arena Randers 
 

Majbritt og Allan deltager. Der er fortsat en plads tilbage til 
skolebestyrelsen.  
 
Link til artikel 
Link til video 

7.  Nyt princip til næste møde 
 
Allan og Bitten bedes præsentere punktet ”Anvendelse af resttimer og 
vikardækning” til næste skolebestyrelsesmøde. 

8.  Udkast til princip om skolehjemsamarbejdet og forældrehenvendelse ved Kim 
Endeligt udkast 
Forslaget gennemgås og behandles.   
 
Bilag: Tidligere princip og forslag til nyt princip. 
 
Princippet godkendes og hjemmesiden opdateres. 

9.  Datooversigt og punkter til kommende møder 
 
Datoer for kommende møder: 
Tirsdag den 12. december 2023, kl. 18.30-21.00  
Torsdag den 1. februar 2024, kl. 18.30-21.00 

https://skolemonitor.dk/debat/art9112606/Lad-2023-v%C3%A6re-startskuddet-til-mere-skolegl%C3%A6de-og-bedre-f%C3%A6llesskaber
https://drive.google.com/file/d/1B_zjIGqMRVZk6FIMgaUhtBBaUsMpVaYJ/view?usp=sharing
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Tirsdag den 19. marts 2024, kl. 18.30-21.00 
Torsdag den 2. maj 2024, kl. 18.30-21.00 
Tirsdag den 11. juni 2024, kl. 18.30-21.00 
 
 
Kommende punkter til drøftelse: 
 

10.  Andet 
Kantine-løsning fra Søndermarkskolen 
Flemming orienterer om, at der er kommet et tilbud fra Søndermarksskolen ift. 
bestilling af mad, som alternativ til skolemad.dk. Søndermarkskolen har 
angiveligt et billigere og et sundere tilbud med bedre råvarer. 
 
Skolens ledelse undersøger denne mulighed. 

 
 
 


